
       

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Beantwoording technische vragen 
Begroting 2024 - 2027 



CDA 
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CDA 
 
 
 

1 1 
(p.21) 

Communicatiebeleid Vraag: 
Communicatiebeleid pag 21: In 2023 is een communicatiestrategie vastgesteld. Door 
wie is deze strategie vastgesteld (kan dit gedeeld worden) en is dit de vervanger van 
het communicatiebeleid 2017-2022? Wat zijn de financiële consequenties van de op 
pagina 21 beschreven acties? 
 
Antwoord: 
Dit is een intern stuk dat nog vastgesteld moet worden (eind van dit jaar). Een 
vervolgstap daarop is maken van nieuw communicatiebeleid, dat het huidige beleid 
2017-2022 gaat vervangen. Nieuw communicatiebeleid zullen wij met u delen zodra het 
klaar is. 
 
De acties op pagina 21 gaan over begrijpelijk communiceren. In het raadsmemo 
Raadsmemo-Stand-van-zaken-n-a-v-motie-Klare-Taal-20231016.pdf (dalfsen.nl) leest 
u de stand van zaken. 
Na de aanbesteding weten we de exacte kosten voor dit project. Onderstaande 
bedragen zijn gereserveerd. Mocht uit de aanbesteding blijken dat onderstaand budget 
niet toereikend is, dan vragen we via de reguliere weg extra budget aan.   
Inwoner centraal, een toegankelijke gemeente met begrijpelijke communicatie   

2023:  € 50.000  (overhevelen naar 2024)  
2024:  € 44.000   
Vanaf 2025 structureel € 13.000 per jaar   

CDA 
 
 
 

2 3 
(p.35) 

Biodiversiteit Vraag: 
valt de beheersing van het Jacobs kruiskruid ook onder het ecologisch bermbeheer?  
Wij denken aan de Pilot in de marshoek. 
 
Antwoord: 
Jacobskruiskruid is een inheemse en waardevolle plant, waar meer dan 150 soorten 
insecten op voorkomen en zo bijdraagt aan onze biodiversiteit. Beheersing vindt in de 
basis niet plaats, behalve wanneer bekend is dat het hooi als veevoer op de markt 
gebracht wordt. De juiste voorlichting over de soort en beheer is van belang. 
 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fris.dalfsen.nl%2FRaadsinformatie%2FRaadsmemo-Stand-van-zaken-n-a-v-motie-Klare-Taal-20231016.pdf&data=05%7C01%7C%7C98b83601399a4a38ee2a08dbda184f9b%7C512dc3ee1ce341ba816e1f5bb18ffef0%7C0%7C0%7C638343570176684776%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=mkZVNnJOaID3bD2nWJ4UN%2FMqmmXDVIKOcXsxu6CN%2BwU%3D&reserved=0


Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CDA 3 3 
(p.38) 

Openbare dynamische verlichting Vraag: 
hoe staat het met de pilot van verlichte fietsroute Dalfsen-Zwolle? 
 
Antwoord: 
I.v.m. participatie wordt deze in een afgeslankte vorm samen met de gemeente Zwolle 
gerealiseerd vanaf de Broekhuizen langs de “oude” Hessenweg tot aan kruising 
stoplichten bij Zwolle. Verwachte start van uitvoering is begin 2024.  
 
 

CDA 4 3 
(p.36) 

Speelvoorzieningen Vraag: 
het nieuwe beleidsplan Spelen,Bewegen en ontmoeten komt nu begin 2024  op de 
raadsagenda, wordt deze planning nu ook daadwerkelijk gehaald? 
 
Antwoord: 
Eind 2023 wordt de kadernota behandeld, verwacht wordt dat het beleidsplan in mei 
2024 op de agenda komt. Dit laatste is afhankelijk van de participatie. 
 

CDA 5 3 
(p.37) 

Verkeer en vervoer, 
Welsummerweg 

Vraag: 
wanneer kunnen we een definitief ontwerp van de herinrichting Welsummerweg  
tegemoet zien? 
 
Antwoord: 
De uitwerking van de tekening naar een definitief ontwerp (inclusief participatie) en het 
bestuurlijke proces is naar verwachting juni 2024 gereed. 
 
 

CDA 6 3 
(p.39) 

Verkeer en vervoer, N340 Vraag: 
areaal uitbreiding N340, dit betreft het afgewaardeerde deel? Is de 50000,- nu 
structureel? Of kan dit de komende jaren verder oplopen? 
 
Antwoord: 
Het betreft inderdaad het afgewaardeerde deel. In de begroting is dit nu structureel 
verwerkt en dit wordt jaarlijks geïndexeerd. 
 

CDA 
 
 

7 5 
(p.48) 

Recreatie en toerisme Vraag: 
Recreatie en toerisme zijn belangrijke pijlers voor de economie, mooie ambitie. 
Kloppen de ambities wel bij de indicatoren? 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

 Antwoord: 
Als resultaat van onze positieve inzet voor de vrijetijdseconomie hopen we op een 
meetbare toename in overnachtingen en werkzame personen in de sector. Er wordt, 
zeker met de uitbreiding van Zwolle, een gestage toename van recreatie in het 
Vechtdal verwacht. 
De metingen via GBLT en LISA ijlen na op de praktijk. We gaan nu ook nadelen zien 
van concurrentie met andere gebruikers van recreatieverblijven, zoals; 
arbeidsmigranten, "overbruggers" die enkele maanden tot een jaar in een 
vakantiewoning verblijven en vluchtelingen opvang. Daarnaast is het lastiger om 
werknemers te vinden voor de vaak seizoengebonden werkzaamheden in de 
vrijetijdseconomie.  

CDA 8 5 
(p.49) 

Beleidsindicator onderwijs Vraag: 
bij de beleidsindicator absoluut verzuim scoort Dalfsen erg hoog, is hier een verklaring 
voor? Wat kan er aan gedaan worden om dit aantal naar beneden te krijgen? 
 
Antwoord: 
Zie beantwoording vraag 19 GB. 
 

CDA 
 
 
 

9 6 
(p.54) 

Inkomensondersteuning, 
inburgering en statushouders 

Vraag: 
wanneer is de registratie in de module inburgering klaar? Staat nu ‘in ontwikkeling’. 
 
Antwoord: Zie de beantwoording van vraag 24 van GB.  
 

CDA 
 
 
 

10 7 
(p.60) 

Beschermd wonen Vraag: 
Wat is de reden dat deze aanbieder niet langer de zorg kan leveren in natura maar via 
een persoonsgebonden budget financiering? 
 
Antwoord: 
Zie de beantwoording van vraag 25 GB.  
 

CDA 
 
 
 

11 8 
(p.74) 

Begraafplaatsen Vraag: 
het vaststellen van een integrale visie begraafplaatsen stond in het College 
uitvoeringsprogamma voor 2023 en verder gepland. We lezen daar in de begroting nog 
niets over terug. Wanneer staat het vaststellen van deze visie wel op de agenda? 
 
Antwoord: 
Het vaststellen van de visie wordt in 2024 geagendeerd.  



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CDA 
 
 
 

12 GB 
(p.144) 

Grondbeleid Vraag: 
In hoeverre staat het uitgiftetempo op (middel) lange termijn onder druk, mede gelet op 
de snellere uitgifte de afgelopen jaren (t.o.v. woonvisie) en de opmerking dat “ambities 
met betrekking tot maatschappelijke doelen die ruimte vragen in het gedrang” kunnen 
komen (pag 13) 
 
Antwoord: 
Als college en raad bepalen we gezamenlijk zelf het uitgiftetempo. 
Door het actieve gemeentelijke grondbeleid hebben we momenteel een ruime 
grondvoorraad. Door de grotere woningbouwopgave en de daardoor verhoogde vraag 
naar bouwgrond, neemt deze gemeentelijke grondvoorraad wel af, waardoor het 
uitgiftetempo mogelijk onder druk zou kunnen komen te staan. Hierdoor worden 
doelen, zoals woningbouw, bedrijventerreinen en maatschappelijke doelen, wel minder 
makkelijk haalbaar. Door ook naar de toekomst toe onze grondverwerving actief te 
blijven uitoefenen, kunnen we de druk van het uitgiftetempo als de ruimte vragende 
ambities voor maatschappelijke doelen, onder controle blijven houden. 
 

  



CU 
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nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CU 
 
 
 

1 BIO Begroting in 1 oogopslag 
 

Vraag: 
Hoe ziet de begroting in 1 oogopslag eruit na toepassing van de septembercirculaire? 
 
Antwoord: 
De begroting in 1 oogopslag is gebaseerd op de begroting.  
Voor de effecten van de septembercirculaire op het totaal begrotingssaldo verwijzen 
we naar de tabel zoals opgenomen in het raadsvoorstel onder financiële 
consequenties.  
 

CU 2 p.13 
en 
p.110 

Financiële kengetallen 
 
 

Vraag: 
Structurele exploitatieruimte 
Hoe zien de financiële kengetallen, en dan met name de structurele exploitatieruimte, 
eruit na toepassing van de septembercirculaire?  
 
Antwoord: 
De algemene uitkering betreft een structurele bate, wat betekent dat de structurele 
exploitatieruimte naar aanleiding van de septembercirculaire verbetert ten opzichte van 
de meerjarenbegroting 2024-2027. Met een snelle berekening is de structurele 
exploitatieruimte als volgt: 2024; 3,10%, 2025; 4,72%, 2026; 0,30% en 2027; -0,18%. 
Bij extra structurele uitgaven in 2024 en 2025 zal dit structureel doorwerken in de 
latere jaren. 

CU 3 ALG P&C cyclus 
 

Vraag: 
Waarom is het vanuit de P&C cyclus niet mogelijk om een actuele begroting ( dus na 
verwerking septembercirculaire) te maken? 
 
Antwoord: 
Na de publicatie van de septembercirculaire is er tijd nodig om de effecten voor de 
gemeente te berekenen. Deze uitkomsten komen op een dusdanig laat moment in het 
begrotingsproces dat het niet meer lukt om dit te verwerken in alle onderdelen van de 
programmabegroting. Daarom is ervoor gekozen om in het raadsvoorstel en de notitie 
septembercirculaire de effecten van de septembercirculaire op het totaal 
begrotingssaldo van 2024-2027 weer te geven. 
 
 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CU 4 ALG Indicatoren / hoe meten we dat 
 

Vraag: 
Voor veel onderwerpen geen SMART-geformuleerde uitwerking. Hoe wordt voortgang 
gemonitord? Vanuit stoplichtmodel groen / oranje rood: Hoe kan hier in Berap 1 op 
worden teruggekoppeld?  
 
Antwoord: 
Niet voor alle onderwerpen zijn al SMART doelen te formuleren. Monitoring op de 
voortgang vindt plaats binnen de eenheden. Zoals gebruikelijk wordt dit in de 
bestuursrapportages en de jaarstukken teruggekoppeld via het stoplichtmodel. 
 

CU 
 
 
 

5 1 Overhead Vraag: 
Is er een onderbouwing te geven van de hogere bijdrage aan ONS ( 262K) + 
organisatieontwikkeling (500K)  en de doorontwikkeling digitalisering  ( 162 K) samen ( 
samen 920 K) ? 
 
Antwoord: 
In dit stuk is een analyse gemaakt van de financiën in 2024 ten opzichte van 2023. De 
bovenstaande mutaties zijn aangevraagde middelen bij de Perspectiefnota van 2024-
2027. Graag verwijzen wij u naar dit document, hoofdstuk 3 financiële mutaties 2024-
2027 beleidsveld 1.6, voor meer inhoudelijke toelichting  
Binnenkort zal op het RIS de presentatie beschikbaar komen van de informatie die op 
30 oktober jl. is verstrekt in de technische sessie. In deze presentatie is nadere 
informatie te vinden over de kostenopbouw van onze bijdrage aan de begroting van 
ONS. 
 

CU 
 
 
 

6 3 
(p.35) 

Fietsvisie + Stimuleren openbaar 
vervoer 
 

Vraag: 
Hoe worden deze doelstellingen concreet uitgewerkt in 2024? 
 
Antwoord: 
Voor de verkeersonderwerpen wordt een nieuw uitvoeringsprogramma (UVP) voor de 
jaren 2024 - 2026 opgesteld, waarin staat aangegeven wat de komende jaren op het 
gebied van verkeer wordt gedaan. 
Hierin zitten onderwerpen uit het Gemeentelijk Verkeer en Vervoerplan (GVVP), 
Fietsvisie en ook het stimuleren van Openbaar Vervoer in opgenomen. 
 

 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

CU 7 3 
(p.39) 

Afschrijving en verzekeringspremie 
 

Vraag: 
Toename afschrijving en verzekeringspremie agv investering in tractie + 75 K 
Is deze  stijging op jaarbasis (gedurende afschrijvingsperiode? Kan er een koppeling 
gelegd worden met de investeringskredieten op pag 169? ( nr 12 t/m 27?) 
Hoe verhoudt deze investering zich tot de afschrijvingen en verzekeringspremies?   
 
Antwoord: 
De afschrijvingen nemen toe door prijsstijgingen van nieuw materieel. De genoemde 
investeringen betreffen vervangingsinvesteringen. Daarnaast zijn verzekeringspremies 
fors gestegen. 
 

CU 
 
 
 

8 5 
(p.45) 

IHP Vraag: 
Wanneer worden de eerste grote investeringen voor IHP verwacht? Wordt dit dan ook 
zichtbaar in H6 investeringskredieten op p 169?  
Hoe zal tzt financiering van het IHP plaats gaan vinden? Wordt hiertoe tzt een 
geblokkeerde bestemmingsreserve in het leven geroepen?  
 
Antwoord: 
Investeringen voor het IHP worden verwacht na locatiekeuze en besluit tot uitvoering 
door uw gemeenteraad. Wij verwachten de eerste voorstellen hiertoe medio 2024 aan 
uw raad voor te leggen. Na instemming door uw gemeenteraad worden projecten 
verwerkt in het overzicht van investeringskredieten. Voor de wijze van financieren 
wordt een voorstel aan u voorgelegd bij besluitvorming over het IHP. Dit betreft tevens 
het al dan niet inrichten van een (geblokkeerde) bestemmingsreserve. Overigens 
worden de eerste kapitaallasten in de begroting pas zichtbaar in het jaar na oplevering 
van het project. 
 

CU 9 5 
p.(48) 

Recreatie en toerisme Vraag: 
Doelstellingen en meetpunten 
Kunnen er ook indicatoren worden opgenomen die de negatieve externe effecten 
meten? Denk bijvoorbeeld aan (natuur)schade, overlast, vervuiling en vernieling 
 
Antwoord 
In Vechtdal verband is er aandacht voor drukte monitoring en bijvoorbeeld spreiding. 
Bij Varen op de Vecht is er veel aandacht voor de rust en drukte zonering. 
Met onze buurgemeenten, de handhavers en bijvoorbeeld de terreinbeherende 
organisaties is er aandacht voor het bijsturen van ongewenst gedrag.  



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

Er zijn geen objectieve en representatieve data bijgehouden en beschikbaar die als 
indicatoren gebruikt kunnen worden.  
 

CU 
 
 
 

10 6 
(p.55) 

Huisvesting statushouders 
 

Vraag: 
Hoe helpen registraties bij de realisatie van de genoemde taakstellingen?  Zijn er ook 
(pro) actieve indicatoren te bedenken? 
 
Antwoord: 
De registraties in de module inburgering helpen om te kijken hoe trajecten inburgering 
verlopen. Wij bekijken nu welke data wij kunnen gebruiken als indicator. Voor 
monitoring van de taakstelling gebruiken we onze eigen registraties en de registraties 
van het COA. Deze leveren voldoende zicht op de realisatie van de taakstelling.  
 

CU 
 
 
 

11 Lok. 
heff. 
(p.89) 

OZB + leges 
 

Vraag: 
De stijging van OZB is 9,6%, die van leges 28,7 %. In de toelichting staat aangegeven 
dat met 2,4 % is geïndexeerd. Is het een juiste conclusie als de rest van de stijging 
uitsluitend wordt veroorzaakt door uitbreiding van het woningareaal en gemeentelijke  
diensten die legesplichtig zijn? 
 
Antwoord: 
De stijging van de OZB wordt veroorzaakt door de inflatiecorrectie, areaaluitbreiding en 
de correctie van de algemene uitkering zoals dat bij de behandeling van de 
meicirculaire is besloten. 
De belastingcapaciteit is afhankelijk van de WOZ-waarden in een gemeente. Een 
stijging van de waarde betekend een hogere ‘OZB-aftrekpost’ op het gemeentefonds. 
Het negatieve effect hiervan op het gemeentefonds wordt door het verhogen van de 
OZB-tarief gecompenseerd. 
De stijging van de leges is te herleiden door de nieuwe tariefstelling van de 
Omgevingswet. Er wordt rekening gehouden met de kostprijs, waarbij een inschatting 
is gemaakt van de benodigde uren voor het traject. Daarnaast wordt verwacht in 2024 
dat er meer aanvragen zijn met betrekking tot paspoorten en identiteitskaarten.      
 

CU 12 WV 
(p.111) 

Financiële kengetallen Vraag: 
Solvabiliteit 
Mag uit de tabel worden afgeleid dat het totale vreemd vermogen ( balans) voor B 
2024 daarmee 32.692 bedraagt?  
Hoe verhoudt zich dat tot de bovenliggende tabellen die betrekking hebben op de netto 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

schuldquote?   
 
Antwoord: 
Het vreemd vermogen betreft inderdaad € 32.692.000 in het begrotingsjaar 2024. 
 
De netto schuldquote weerspiegelt het niveau van de schuldenlast van de gemeente 
ten opzichte van de eigen middelen. De netto schuldquote geeft een indicatie van de 
druk van de rentelasten en de aflossingen op de exploitatie. Bij de gecorrigeerde netto 
schuldquote worden doorgeleende gelden (financiële activa) niet meegenomen in de 
berekening.    
Onder de solvabiliteitsratio wordt verstaan het eigen vermogen als percentage van de 
totaal balanswaarde.  
De kengetallen geven beide weer of de gemeente in staat is om aan haar financiële 
verplichtingen te voldoen. Indien de solvabiliteitsratio laag is, dan zal vaak ook de netto 
schuldquote als de gecorrigeerde netto schuldquote lager zijn.  
  

CU 13 onder. 
kap. 
goed 

paragraaf onderhoud kap 
goederen 
Financiële consequenties 

Vraag: 
Voor enkele beleidsdoelen is ten opzichte van 2023-2026 een forse financiële wijziging 
doorgevoerd ( groot onderhoud wegen, groot onderhoud kunstwerken, openbare 
verlichting, watergangen) Wat is de reden dat op deze onderdelen stijgingen tussen 10 
en 135% zijn doorgevoerd?  
Antwoord: 
 
Groot onderhoud wegen 
Door graafwerkzaamheden voor het leggen van kabels en leidingen onder 
verhardingen ontstaat schade die leidt tot degeneratie van het verhardingsoppervlak. 
Door de nutsbedrijven wordt daarom aan de gemeente een vergoeding betaald voor 
het veroorzaken van deze schade. De begrote lasten zijn vanaf 2024 toegevoegd aan 
het budget voor groot onderhoud wegen.  
 
Watergangen  
Het waterschap heeft, om hun taak in de toekomst goed te kunnen doen, haar 
watergangen opnieuw ingedeeld. Met hun legger wijst het waterschap de 
onderhoudsplichtige van een watergang aan. Door de nieuwe indeling nemen de 
kosten voor onderhoud van watergangen toe. 
 
 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

Civiele kunstwerken 
De kostenstijging voor civiele kunstwerken komt voort uit het vastgestelde Meerjaren 
Onderhoudsprogramma Openbare Ruimte. Er worden dotaties aan de voorziening 
gedaan. 
 
Openbare Verlichting 
Er zijn zeer beperkte stijgingen voorzien. 
 

  



D66 
Partij Vraag  

nr 
Prog Onderwerp Vraag 

D66 
 
 
 

1 1 
(p.26) 

Floorwalker ONS Vraag: 
Er is een overschrijding bij ONS omdat we er een de floorwalker voor 36 uur in Dalfsen 
aanwezig is. Wordt deze 36 uur voor 100% daadwerkelijk besteed aan de gemeente 
Dalfsen?  
 
Antwoord: 
De floorwalker is voor deze uren beschikbaar voor Dalfsen (en op het gemeentehuis 
aanwezig). Dat wil echter niet zeggen dat hij/zij in die uren dan geen werkzaamheden 
(bijv. vragen beantwoorden) voor andere ONS-partners verricht.  
 

D66 
 
 
 

2 3 Aantal bomen  Vraag: 
De gemeente Raalte heeft onlangs de begroting moeten aanpassen vanwege een 
verkeerde telling van het openbaar groen (aantal bomen) in haar gemeente. 
Heeft de gemeente Dalfsen het aantal bomen in haar gemeente goed in beeld? 
 
Antwoord: 
Ja, Dalfsen heeft de registratie van haar areaal bomen op orde via het digitale 
beheersysteem. 
 

D66 3 3 Effect klimaatverandering op groen Vraag: 
We ondernemen al mooie acties op gebied van klimaat adaptatie, maar voor het 3e 
jaar op rij hadden is veel bomen last van een zeer droge periode, volgens KNMI 
mogen we meer van dit soort periodes verwachten, 
Is de verwachting dat dit voor het openbaar groen extra kosten met zich mee gaat 
brengen, (andere soorten planten, meer onderhoud, bewateren etc) 
 
Antwoord: 
De risico’s op uitval van bestaande beplanting en nieuwe aanplant nemen toe. Op dit 
moment is er nog onvoldoende zicht op oorzaken en gevolg. Het heeft aandacht bij 
reconstructies. 
 

D66 
 
 
 

4 4 
(p.42) 

Indicatoren economische 
beleidsnota 

Vraag: 
Tabel bij 4.1 Zijn er geen nog geen indicatoren benoemd doch een deel van het 
nieuwe beleid is opgesteld en wordt opgesteld en deel van oude beleid is nog staande 
1. Wat zijn de huidige indicatoren 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

2. Wanneer kunnen we de nieuwe indicatoren verwachten 
 
Antwoord: 
1. Binnen programma 4 Economische Zaken wordt in de planning en control cyclus 
reeds 
over de volgende verplichte indicatoren volgens de BBV gerapporteerd. Dit zijn 
functiemenging en vestigingen (van bedrijven). 
2. Specifiek met betrekking tot de nieuwe economische nota is het voorstel geen 
afzonderlijke indicator te benoemen maar in te zoomen op het rapporteren over de 
(gerealiseerde) prestaties. 
 

D66 5 4 
(p.42) 

vestiging van bedrijven Vraag: 
Klopt het en is het slechts toeval dat het cijfer van Dalfsen, 174,1 exact gelijk is aan dat 
van Nederland?   
 
Antwoord: 
Ja dat klopt en dit slechts toeval. 
 

D66 
 
 
 

6 5 
(p.45) 

Kulturhusen Vraag: 
Is de privatisering van de Kulthurhusen de Mozaïek en De Spil nog steeds de wens en 
hoe reëel is deze wens momenteel? 
 
Antwoord: 
Op 27 maart 2023 heeft de gemeenteraad de kadernota ‘Kulturhusgebouwen, reuring 
in de kernen’ vastgesteld. In de kadernota is het uitgangspunt vastgesteld om de 
verantwoordelijkheid voor de gebouwen van de Kulturhusen bij de lokale besturen neer 
te leggen. Privatisering van Kulturhus de Mozaïek en de Spil is nog steeds reëel. 
Momenteel wordt de privatisering (fiscale, juridische en financiële consequenties) van 
de Mozaïek ambtelijk voorbereid. De privatisering van de Spil wordt na afronding van 
dit traject opgepakt.  
 

D66 7 5 
(p.48) 

Recreatie en toerisme Vraag: 
Er wordt de ambitie uitgesproken dat we meer willen gasten trekken 
1. Hebben we al een beeld over welke doelgroepen we willen aantrekken 
2. De Indicator overnachtingen gaat in 2027 juist omlaag, klopt dit dan wel met de 
ambitie 
 



Partij Vraag  
nr 

Prog Onderwerp Vraag 

Antwoord: 
1. In het Vechtdal richten we ons op de bezoekers: Inzichtzoeker, harmoniezoeker en 
plezierzoeker en vanuit Zwolle de avontuurzoeker. ( Leefstijlvinder.nl) 
Voor Dalfsen ligt een zwaartepunt bij de inzichtzoeker en rustzoeker.  
2. zie antwoord CDA - 7, concurrentie door ander gebruikers van recreatie verblijven 
en een krappe arbeidsmarkt remmen de groei.  
 

D66 8 5 
(p.49) 

Beleidsindicator onderwijs Vraag: 
Er is sprake van een absoluut verzuim van 21,  klopt dit getal wel? 
 
Antwoord: 
Zie beantwoording vraag 19 GB 

D66 
 
 
 

9 par. 
WV 
(p. 
109) 

Bestemmingsreserve grote 
projecten 

Vraag: 
We brengen een deel van onze vrij reserves over naar een bestemmingsreserve grote 
projecten 
1. Ligt er al een claim of een bestemming achter deze grote projecten? Zo ja kunt u 
deze inzichtelijk maken 
2. Hoe zeker zijn deze claims? 
3. Wat maakt dat deze claims, die nog niet geaccordeerd zijn door de raad en niet uit 
deze begroting zijn terug te halen dan toch uit weerstandsvermogen verdwijnen? 
 
Antwoord: 
1. Er ligt nog geen claim op deze bestemmingsreserve. Het is aan de raad om hierover 
een besluit te nemen. 
2. zie beantwoording hierboven. 
3. Bij de berekening van het weerstandsvermogen is er, veiligheidshalve, voor gekozen 
om de bestemmingsreserve grote projecten niet in mee te nemen. Dit ondanks het feit 
dat deze bestemmingsreserve nog niet volledig geclaimd is. 
 

D66 10 par. 
WV 
(p.112) 

Bouwgronden in exploitatie 
 

Vraag: 
Hoe kunnen deze negatief worden in 2026 en 2027? 
 
Antwoord: 
De bouwgronden en exploitatie worden vanaf 2026 negatief doordat de uitgave van 
nieuwe kavels de komende jaren opdroogt. Grotendeels zijn de inkomsten van de 
lopende exploitatie ontvangen terwijl er nog kosten te maken zijn.  
De gemeente Dalfsen is de komende jaren vooral bezig met aankopen en het 
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ontwikkelen wat betekent dat er veel kosten worden gemaakt. Uiteindelijk zal bij uitgifte 
van deze projecten de positie met betrekking tot bouwgrond en exploitatie weer positief 
worden.  
 

  



Gemeentebelangen 
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GB  
 
 
 

1 Circ. 
 

Notitie septembercirculaire Vraag: 
1. Wat is de waarde van de meerjarige uitkomst van deze begroting, als het kabinet in 
de septembercirculaire een voorschot heeft genomen over onder meer de 
opschalingskorting, het loslaten van de trap op-trap af systematiek en de wijze van 
indexeren, maar de 2e kamer dit echter controversieel heeft verklaard. Temeer gezien 
de naderende verkiezingen en nieuwe kabinet. 
We geven nu eigenlijk geld uit, dat nog onzeker is. 
2. Op welke cijfers waren we uit gekomen als het kabinet hierop geen voorschot had 
genomen? 
 
Antwoord: 
De meerjarenbegroting is zoals gebruikelijk gebaseerd op de meest recente circulaire.  
Naar verwachting zal bij komende circulaires duidelijk worden wat het effect is van het 
vervolg op dit controversieel verklaarde dossier en de impact van een nieuw kabinet op 
het gemeentefonds. Van het uitgeven van middelen die nog onzeker zijn is echter geen 
sprake, omdat we het hier nog altijd hebben over een raming. De meerjarenraming 
heeft als doel het geven van inzicht op lange termijn, maar u stelt nu alleen de 
begroting over 2024 vast. Op basis van de oude systematiek is het aannemelijk dat de 
omvang van het gemeentefonds en daarmee de inkomsten voor Dalfsen hoger waren 
geweest, een exacte inschatting kunnen wij echter niet maken.  
 

GB 2 Circ. 
(p.3) 

Notitie septembercirculaire Vraag: 
Betreft 2e tabel verloop begroting, gesplitst in structureel/incidenteel 
Structureel saldo na verwerking 2e berap en begroting 24-27.                  -  892 
Is dit een typefout? Mijn inziens moet dit zijn                                                 
-1.892.  
Anders houden we 1 miljoen extra over. 
 
Antwoord: 
Ja, dit moet inderdaad -1.892 zijn. 
 

GB 3 Alg. 
punt 
1.2 

Raadsvoorstel Vraag: 
Punt 1.2 U schrijft hier dat de provincie toestemming heeft gegeven om deze gelden 
tem 2026 voor 100% mee te nemen. Wij lezen niet dat deze toestemming er ook is 
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voor 2027. Toch neemt u dit wel voor 100% mee. Wat is hiervan de reden? 
 
Antwoord: 
De provincie heeft aangegeven ook voor 2027 akkoord te gaan om deze middelen voor 
100% mee te nemen.  
 

GB 4 Alg. 
(p. 6 
,7) 

Portefeuilleverdeling Vraag: 
1. Moet je hierin niet laten terugkomen hoeveel FTE dit zijn? 
2. Je ziet hier duurzaamheidsvraagstukken bij verschillende wethouders, 
duurzaamheid/stikstof/klimaatadaptatie. Hoe is dit horizontaal geregeld? 
 
Antwoord: 
1. Het is geen voorschrift om dit hier te vermelden.  
2. Het college draagt er zorg voor dat de onderwerpen integraal worden bezien 
waardoor zaken in samenhang worden besloten.  
 

GB 5 Alg 
(p.8) 

Circulaires Vraag: 
De mei circulaire en anderen zorgen altijd voor onzekerheid. Hoe kan dit terug 
gebracht worden in overleg met landelijke overheid? Dalfsen zal niet de enige zijn die 
hier mee worstelt. 
 
Antwoord: 
Zie ook beantwoording vraag VVD 3. 
 

GB 6 Alg 
(p.8) 

Advies VNG en Provincie Vraag: 
U heeft dit advies besproken met de provincie. En wat is hiervan de uitkomst? 
 
Antwoord: 
De provincie heeft aangegeven dat als de jaarschijven 2024 en 2025 sluitend zijn, zij 
de gemeente Dalfsen onder repressief toezicht plaatst. 
 

GB 7 Alg 
(p.8) 

Financieel meerjarenbeleid  Vraag: 
Bij de start van de PPN hadden we voor alle jaren van de begroting 2024-2027 een 
structureel sluitende begroting. De PPN -gaf als gevolg van een rekenfout- ten 
onrechte een meerjarig negatief structureel begrotingssaldo weer. Dit betrof een 
verschuiving tussen incidenteel en structureel saldo en heeft geen effect op het totaal 
meerjarig saldo gepresenteerd in de PPN. Dit is in deze begroting hersteld. Waarom is 
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de raad hier niet vroegtijdig over geïnformeerd? 
 
Antwoord: 
De constatering is op een zodanig laat moment in het proces van de totstandkoming 
van de begroting gedaan dat een extra informatiemoment van geen toegevoegde 
waarde leek te zijn.  
 

GB  
 
 
 

8 1 
(p.16) 

Goad Goan Vraag: 
Is de ambitie van de raad mbt goed gaan etc.wel uitvoerbaar binnen de ambtelijke 
organisatie, er is geld maar dan? Maw door samen verder reizen lijkt dit allemaal voor 
elkaar te komen, maar dat is maar de vraag. De vraag bij ons is, kunnen we de 
inwonersbetrokkenheid wel verhogen als er geen voldoende ondersteuning is? Zie ook 
bldz. 18 waar dit expliciet aangegeven wordt. 
 
Antwoord: 
Voor het realiseren van de ambitie van de raad t.a.v. Goed Goan heeft de raad op 
twee momenten de formatie van de griffie verhoogd. De werving en selectie voor een 
communicatieadviseur (16 u) en een raadsadviseur (20 u) loopt. Daarnaast begint op 6 
november een interim communicatieadviseur. Ook de griffie heeft ‘last’ van 
ontwikkelingen op de arbeidsmarkt, maar we hebben goede hoop dat de ambities van 
de raad gerealiseerd kunnen worden. Dit valt buiten het traject van 
organisatieontwikkeling ‘Samen verder reizen’. Voor de ambtelijke organisatie sluiten 
we bij dit uitgangspunt aan en gaan we er van uit dat er voldoende capaciteit is voor de 
ambities. Hierbij merken wij op dat dit jaar een strategisch adviseur 
inwonerbetrokkenheid is gestart. 
 

GB 9 1 
(p.17) 

Toegankelijk, herkijnbaar en 
begrijpelijk communiceren 

Vraag: 
Hoe kunnen we ook in de raadsstukken dit niveau invoeren met minder afkortingen die 
we steeds weer op moeten zoeken. Ook inwoners lezen dit. 
 
Antwoord: 
Onderdeel van begrijpelijk communiceren is een training voor medewerkers. Dit gaat 
verder dan alleen brieven en e-mails, dus daarin kan het begrijpelijk schrijven van 
stukken als onderwerp meegenomen worden.  
 

GB 10 1 
(p.17) 

Digitale dienstverlening Vraag: 
Hoe ziet het verbeteren van ICT contractmanagement eruit icm ONS en levert dat 
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financieel iets op of kost dit extra geld. 
 
Antwoord: 
Met het verbeteren van ICT contractmanagement worden alle ICT contracten van de 
gemeente Dalfsen op één centrale plek vastgelegd en nagekeken op rechtmatigheid. 
Het doel is dat dit op lange termijn financieel zeker gunstiger is. Denk hierbij 
bijvoorbeeld aan: 
- Contracten en einddata bekend waardoor contracten tijdig kunnen worden 

beëindigd of verlengd  
- Jaarlijkse indexacties vanuit leveranciers worden centraal (voor alle partners) 

bijgehouden en de contactmanagers onderhandelen hierin 
- Voorkomen dat de gemeente boetes krijgt doordat contracten op de juiste manier 

aangegaan worden  
- Beter inzicht bij contracten die lopen bij ONS (en alle partners) waardoor we 

goedkoper (gezamenlijk) kunnen inkopen  
 

GB 11 1 
(p.18) 

Optimalisatie P en C cyclus Vraag: 
Hoe is SvZ? En hoe is betrokkenheid P en C commissie hierin? 
 
Antwoord: 
De afgelopen maanden is er door de ambtelijke organisatie, met hulp van een externe 
partij, gewerkt aan het vatten van de verschillende beleidsdocumenten in zogenaamde 
doelenbomen. Deze doelenbomen krijgen een plek in de programmastructuur. Op dit 
moment ligt er een stuk klaar waarin een nieuwe programma-indeling en een wijziging 
met betrekking tot de bestuursrapportages wordt voorgesteld. Op 13 november zal dit 
voorstel in de commissie P&C gepresenteerd worden en zal bij de commissie input 
worden opgehaald voor wat betreft wensen en aandachtspunten vanuit de raad zodat 
dit nog meegenomen kan worden in de definitieve versie van het voorstel. 
 

GB 12 1 
(p.20) 

Organisatie ontwikkeling Vraag: 
Verantwoordelijkheid lager in de organisatie betekent dit dat het afbreukrisico groter 
kan worden en is dat verantwoord? Gaan medewerkers als gevolg van deze 
verandering nog in een andere loonschaal terecht komen. 
 
Antwoord: 
Door het hebben van teamleiders en de daaruit voorkomende sturing is het beeld dat 
het afbreukrisico beheersbaar blijft.  
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We werken binnen de organisatie met HR21 functiewaardering. Hierbinnen worden 
taken en bevoegdheden per functie aangegeven, zo zit er in iedere functie 
verantwoordelijkheid voor eigen werkzaamheden. De verwachting is niet dat deze 
organisatorische aanpassing gevolgen heeft voor de loonschaalindeling. 
 

GB 13 1 
(p.21) 

Dienstverlening, indicator Vraag: 
De 0 meting in 2019 kwam uit op 7,08 Hoe uitdagend is het om ditzelfde percentage 
ook aan te houden tem 2026 
 
Antwoord: 
Dit is zeker een uitdaging. Burgers worden steeds kritischer en sinds de 
coronapandemie is het wantrouwen jegens de overheid toegenomen. Dit is voldoende 
aanleiding om het niveau van dienstverlening te blijven monitoren op hetzelfde 
percentage. 

GB 14 1 
(p.24) 

Uitbreiding MO Vraag: 
In plaats van 4 word ervoor 3 teamleiders gekozen en hier komt dan een administratief 
medewerker voor terug. Toch komt hier een structureel nadeel van 76K naar voren. 
Kan dit nader toegelicht worden? 
 
Antwoord: 
We hebben bij de PPN 2024-2027 middelen gevraagd voor doorontwikkeling van de 
ambtelijke organisatie. Nu is de invulling duidelijk geworden op basis waarvan we 
uitbreiding van formatie nodig achten. We vragen daarom nu middelen voor de 
administratief medewerker MO. In het kader van transparantie hebben we dit nu ook 
onder programma 1 toegelicht. 

GB  
 
 
 

15 3 
(p.15) 

Indicator vermindering 
energieverbruik 

Vraag: 
Na vorig jaar in te zetten op versnelling van vervangen armaturen met LED zien we dat 
er nog steeds gemikt wordt op 3% vermindering energieverbruik tov 2020. Heeft deze 
investering procentueel geen enkel verschil gemaakt? 
 
Antwoord: 
Momenteel kunnen we dit nog niet in beeld brengen, omdat het versneld vervangen 
van lichtbronnen door Led begonnen is. Dit is eind 2024 gereed, met een kleine uitloop 
naar 2025. Daarna is pas vast te stellen of we de doelstelling van 3% halen. Het areaal 
is overigens met de jaren wel gestegen.  
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GB 16 3 
(p.39) 

 Vraag: 
Er zijn taken van het waterschap overgenomen wat ons jaarlijks 75k kost. Staat hier 
wat tegenover, of hebben we dit zo maar op ons bordje gekregen zonder 
compensatie? 
 
Antwoord: 
Het waterschap heeft, om hun taak in de toekomst goed te kunnen doen, haar 
watergangen opnieuw ingedeeld (Waterschapszorg). Met hun legger wijst het 
waterschap de onderhoudsplichtige van een watergang aan. Hier staat geen 
compensatie tegenover. 
 

GB  
 
 
 

17 4 
(p.41) 

Economische bedrijvigheid Vraag: 
In Nieuwleusen gaat u de Grift 3 bouwrijp maken in 2024. Hoe ha groot is dit terrein? 
 
Antwoord: 
In 2024 gaan we de Grift III woonrijp maken en dus niet bouwrijp maken zoals u 
schrijft. Dat betekent dat we de definitieve weginrichting gaan realiseren. De rijbaan 
krijgt een breedte van 7m in plaats van de huidige bouwweg van 5m. De deklaag van 
de rijbaan zal in asfalt worden uitgevoerd.  
De Grift III kent een netto oppervlak aan bedrijfsareaal van 14,68 ha. Alle 
bedrijfskavels zijn verkocht. 
 

GB  
 
 
 

18 5 
(p.45) 

Onderwijshuisvesting Vraag: 
Agnietencollege. Wij lezen hier niets over aankoop Groene Kruis gebouw. Is die 
specifiek hiervoor bedoeld of heeft die ook te maken met IHP lagere scholen? 
 
Antwoord: 
De aankoop van het Groene Kruis gebouw is een strategische aankoop geweest, 
waarbij onderwijs – zowel primair als voortgezet – één van de mogelijkheden betreft. 
Daarbij zal altijd beoordeeld worden of de ruimten passend zijn, ook bij tijdelijke 
gebruik.   
 

GB 19 5 
(p.49) 

Beleidsindicatoren, absoluut 
verzuim. Dalfsen wijkt hier 400% af 
(hoger) dan Nederland en 
vergelijkbare gemeenten.  
 

Vraag: 
A. Waar ligt dit aan? 
B. Wat is absoluut verzuim? 
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 Antwoord: 
We spreken over absoluut verzuim als een jongere in leerplichtige leeftijd staat 
ingeschreven in een woongemeente, maar niet bij een school. De hoogte van het 
aantal meldingen absoluut verzuim van 2022 is inderdaad veel hoger ten opzicht van 
2021 (2,6 per 1000 jongeren) en ook landelijk. Dit komt omdat relatief veel Oekraïense 
jongeren zijn ingeschreven bij de gemeente Dalfsen in 2022 en het even tijd kost voor 
deze jongeren om ook te zijn ingeschreven bij een onderwijsinstelling. Deze piek in de 
verzuimcijfers is in de hele regio zichtbaar. Zodra een leerplichtige jongere een maand 
staat ingeschreven in een gemeente, controleert DUO of deze jongere ingeschreven 
staat bij een school. Is dit niet het geval, dan komt er een verzuimmelding. Ten minste 
90% van de jongeren is datzelfde schooljaar nog bij een school in geschreven. Met 
een enkele jongere wordt een ander soort traject ingezet.  
Het relatief verzuim is het verzuim dat plaatsvindt als jongeren eenmaal bij een school 
staan ingeschreven. Dit percentage is veel lager dan het Nederlandse gemiddelde. 
 

GB  
 
 
 

20 6 
(p.53) 

Belangrijke ontwikkelingen Vraag: 
Wanneer verwacht u meer inzicht te hebben op het effect van de voorstellen van 
minister Schouten, die zij in 2022 heeft gedaan op de uitvoering van de 
participatiewet? Dit is al 1,5 jaar geleden. 
 
Antwoord: 
Het wetsvoorstel (en daaruit voortvloeiende wijzigingen) is nog niet in werking 
getreden. In mei 2023 is het in internetconsultatie gegaan, in juli 2023 hebben de VNG 
en Divosa een bestuurlijke reactie gegeven. Men is voornemens om het voorstel in 
2024 in te voeren. U wordt geïnformeerd zodra er meer duidelijkheid is over het 
definitieve voorstel en de verwachte impact.  
 

GB 21 6 
(p.53) 

Taakstelling statushouders Vraag: 
1.  Lopen we in de pas met onze huisvesting? 
2.  Indien er achterstand is, hoe hoog is die cumulatief? 
 
Antwoord:  
1. Nee, we lopen op dit moment niet in de pas.  
2.  We begonnen de tweede helft van 2023 met een kleine achterstand van 4 uit het 
eerste halfjaar en kregen een nieuwe taakstelling van 45, totaal 49 dus. Inmiddels 
hebben wij sinds 1 juli 12 statushouders geplaatst en hebben dus nog een flinke 
opgave voor de laatste maanden. Er staan nog (tijdelijke en reguliere) huisvestingen 
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op de planning en we verwachten nog nareizigers bij reeds gehuisveste statushouders, 
maar de reële verwachting is dat we dit jaar met een achterstand moeten afsluiten.  
 
De totale opgave voor opvang en huisvesting voor ‘ontheemden’ ziet er als volgt uit:  
 

doelgroep  
Taakstelling/ 
opgave 2023 

realisatie 
stand 1-11  bijzonderheden  

Status-
houders 80 43   

AMV 6 0 

Als onderdeel van de reguliere 
taakstelling, mogelijkheden worden 
onderzocht   

Oekraïners 288 215 
59 Oekraïners wonen zelfstandig of in 
de particuliere opvang  

Noodopvang 
asiel    22  

 

GB 22 6 
(p.53) 

Kindregelingen Vraag: 
Correspondeert het aantal kinderen dat gebruik maakt van de webshop met de 
prevalentiecijfers van de gemeente? Met andere woorden, is de kindregeling 
voldoende bekend? 
 
Antwoord: 
Op dit moment maken 230 kinderen gebruik van de kindregeling. Dit komt redelijk 
overeen met de indicaties die zijn gemaakt bij de start van de kindregeling.  
Wij hanteren geen prevalentie- of streefcijfers. Dit is in het algemeen bij 
minimaregelingen (waaronder de kindregeling) lastig te duiden. Er is waarschijnlijk 
altijd een verschil tussen een statistische of theoretisch doelgroep en de feitelijke 
doelgroep. Dit kan te maken hebben met de bekendheid van een regeling en 
communicatie hieromtrent.  
 

GB 23 6 
(p.54) 

Schuldhulpverlening Vraag: 
U spreekt over nieuwe vormen van budgetbeheer, door wie worden deze uitgevoerd? 
Denken we er misschien ook aan om dit samen met andere gemeenten in eigen 
beheer te doen? 
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Antwoord: 
Budgetbeheer wordt uitgevoerd door Plangroep (afronding van lopende zaken) en 
Sociaal van Dijk (nieuwe zaken).  
Er is niet overwogen dit in eigen beheer te nemen. Hiervoor moet zoveel in huis 
gehaald worden als het gaat om systemen, aansluitingen bij verenigingen en capaciteit 
dat dit niet haalbaar is.  
 

GB 24 6 
(p.54) 

Inburgering en integratie 
statushouders 

Vraag: 
Wanneer is meetinstrument “module inburgering” gereed? 
 
Antwoord: 
De module is inmiddels ingericht en in gebruik, trajecten rondom inburgering worden 
geregistreerd. We kijken nu naar welke data wij hieruit kunnen halen om te meten of 
wij onze doelen bereiken.  
 

GB  
 
 
 

25 7 
(p.25) 

Beschermd wonen boven PGB Vraag: 
Is bekend waarom de aanbieder deze keuze maakt en kunnen we als gemeente hier 
lering uit trekken? 
 
Antwoord: 
Ja, dat is bekend. De aanbieder kon niet voldoen aan de vereiste, regionaal 
vastgestelde, criteria voor een overeenkomst ZIN. Hoewel het aanbod ZIN hierdoor 
wordt beperkt, is er geen reden tot bijstelling van deze criteria. De aanbieder kan nog 
wel verder via PGB financiering, waarbij per situatie beoordeeld wordt of deze inzet 
passend is.  
 

GB 26 7 
(p.62) 

Participatie, wat te bereiken 
 

Vraag: 
U schrijft dat we er naar streven dat het aantal uitkeringen conform de trend van het 
landelijke gemiddelde is. Het aantal uitkeringen in Dalfsen ligt oi onder dit gemiddelde. 
Wilt u hiermee zeggen dat we te behoudend zijn? Het kan toch niet de bedoeling zijn 
om ruimhartiger te zijn om het landelijke gemiddelde te halen? 
 
Antwoord: 
Wat we bedoelen is dat we verwachten dat de landelijke trend ook in Dalfsen te zien is, 
daar waar landelijk een stijging is, leidt dit ook toch een stijging bij ons. De 
Participatiewet is redelijk dichtgetimmerd, ruimhartiger beleid is op het niveau van 
wel/geen uitkering toekennen of welke norm we toepassen, niet mogelijk. Het klopt 
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bovendien dat onze bijstandsdichtheid sinds jaar en dag al opvallend laag is en dat 
verwachting is ook dat dit zo zal blijven.  
 

GB 27 7 
(p.65) 
 

Beleidsindicatoren Vraag: 
Lopende re-integratie voorzieningen. Deze zijn tov begroting 2023-2026 gestegen van 
73,4 naar 212. Doet de afdeling het zo goed? 
 
Antwoord: 
De gegevens worden overgenomen van het CBS. Het CBS is daarbij afhankelijk van 
de kwaliteit en actualiteit van de registraties van gemeenten en andere aanleverende 
organisaties. Deze registraties zijn de afgelopen jaren sterk verbeterd. Voor zover wij 
kunnen nagaan verklaart dit een groot deel van het verschil.  
 

GB 28 7 
(p.71) 

Preventie nadeel Vraag: 
Krijgt de gemeente ivm stijgend aantal statushouders ook meer overheidsgeld? Dit 
zien we hierin niet terug. 
 
Antwoord: 
Het Rijk heeft voor 2022, 2023 en 2024 extra middelen voor uitvoeringskosten 
beschikbaar gesteld via de algemene uitkering Gemeentefonds (en zijn verwerkt  in 
programma 1). Dit is echter niet toereikend om de formatie voldoende op peil te 
brengen, Daarnaast ontvangen gemeenten via een SPUK in deze periode middelen 
om de inburgering te kunnen verzorgen. Deze SPUK beweegt mee met de instroom.  
 

GB  
 
 
 

29 8(p.74) Begraafplaatsen Vraag: 
In 2019 is er al een toezegging gedaan over het columbarium op begraafplaats 
Welsum. Hoe is SvZ? 
 
Antwoord: 
Er wordt noodzakelijk onderhoud uitgevoerd aan het columbarium in november 2023. 
De dakbedekking en lichtkoepels worden vervangen en de lekkageschade aan het 
plafond en de urnenkast wordt hersteld. In de integrale visie op de begraafplaatsen, 
welke in 2024 wordt opgesteld, zal in het bijbehorende uitvoeringsprogramma verder 
invulling gegeven worden aan de toekomst van het columbarium in combinatie met de 
andere gebouwen. 
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GB  
 
 
 

30 9 
(p.81) 

VTH 
Er is onderzoek gedaan (28-4-
2021) naar effecten OW en Wkb. 
Conclusie: per saldo is er meer 
inzet nodig dan nu onder de Wabo. 
 
 

Vraag: 
1. Zijn we daar per 1-1-2014 (invoering) klaar voor?   
2. En hoeveel extra fte is er nodig aan inzet? 
3.  Is dit ook in financiën uit te drukken? 
 
 
Antwoord: 
1. Ja 
2. Als gevolg van de Omgevingswet en de Wet kwaliteitsborging vindt een verschuiving 
plaats van leges genererende vergunningplichten naar niet-legesgenererende 
meldingsplichten. Ook zal bij bouwtoezicht/handhaving een verschuiving plaatsvinden 
van bouwtoezicht op de bouwplaats naar meer toezicht/handhaving achteraf. Huidige 
fte is toereikend om alle VTH-taken onder de Ow en Wkb uit te kunnen voeren. 
3. Er zijn geen extra financiën nodig.  
 

GB  
 
 
 

31 Lok.he
ff. 
p.91 

Leges Vraag: 
Kostendekkendheid 83% ivm onzekerheid gevolgen invoering Omgevingswet. 
Mogen er toch vanuit gaan dat na deze hobbel het streven van 100% 
kostendekkendheid overeind blijft? 
 
Antwoord: 
Ook na 2024 zal gestreefd worden naar 100% kostendekkendheid. In 2024 zullen de 
uren bij een vergunningstraject worden bijgehouden om zodoende in de toekomst te 
kunnen bijsturen.  
 

GB 32 BV 
(p.124
1) 

Salarissen Vraag: 
In hoeverre worden deze hogere salariskosten geïndexeerd in de tarieven richting 
onze inwoners? 
 
Antwoord: 
Zoals gebruikelijk worden de begrote loonkosten aangepast op basis van verwachte 
(en werkelijke) premiepercentages en cao-afspraken. Zo ook voor 2024, die 
aanpassing zal doorberekend worden in de diverse tarieven zoals leges. 
Het is goed gebruik dat het rijk ons in de Algemene Uitkering compenseert voor dit 
soort kostenstijgingen, maar dit is precies waar de schoen voor de komende jaren 
wringt. We worden voor dergelijke stijgingen niet volledig gecompenseerd naar het zich 
laat aanzien. Indien die compensatie uitblijft, zullen we de niet gedekte kosten op 
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andere manieren moeten compenseren zoals door het verder verhogen van tarieven of 
leges.  
 

GB 
 

33 BV 
(p.124) 

Ziekteverzuim Vraag: 
Percentage 5,8 heeft betrekking op hele organisatie, incl SDW? Indien incl SDW hoe 
verhouden zich dan de %? 
 
Antwoord: 
Het verzuimpercentage heeft uitsluitend betrekking op de ambtelijke organisatie van de 
gemeente Dalfsen. Medewerkers van de SDW zijn hierin buiten beschouwing gelaten, 
deze ziekteverzuimcijfers zijn niet zo snel te achterhalen omdat deze niet in de 
personeels- en salarisadministratie zijn ondergebracht.   
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VVD 
 
 
 

1 RVS Weerstandsvermogen Vraag: 
In het RVS geeft u aan dat met €4.500.000 ons weerstandsvermogen voldoende is 
afgedekt, maar dat de algemene reserve vaste buffer met €1.000.000 moet worden 
verhoogd. 
1. Waarom is dat nodig? Het weerstandsvermogen is toch voldoende met  
€4.500.000? 
2. Wat gebeurt er als we de algemene reserve vaste buffer niet gaan verhogen? 
 
Antwoord: 
1. Het weerstandsvermogen was € 3.500.000 maar o.b.v. de laatste risico-
inventarisatie bleek dat dit voor de nieuwe jaarschijf € 1.000.000 te laag is en moet 
worden opgehoogd naar € 4.500.000. Hiermee is het weerstandsvermogen weer 
voldoende. 
2. Dan voldoen we niet aan de kaders omtrent het weerstandsvermogen die gesteld 
zijn in onze nota reserves en voorzieningen en de nota risicomanagement en 
weerstandsvermogen. In theorie zou dit kunnen betekenen dat als alle genoemde 
risico’s zich voordoen het weerstandsvermogen ontoereikend is om deze risico’s op te 
vangen. 
 

VVD 2 RVS Algemene uitkering Vraag: 
We kunnen ons goed vinden in de opstelling van de gemeente Dalfsen om geen 
maatregelen te nemen bij dreigende tekorten vanwege de grillige wijze van toekennen 
van middelen door het Rijk. Maar de Provincie heeft daar ook een rol in (we moeten 
immers sluitende begrotingen aanleveren). Aangezien deze problematiek speelt bij 
meerdere gemeentes, hoe staat de Provincie hierin? Tot hoever kunnen we hierin 
gaan denkt u? 
 
Antwoord: 
De provincie begrijpt de opstelling van de gemeente, maar heeft zich tegelijkertijd te 
houden aan de regels waarop getoetst moet worden. 
 

VVD 3 RVS Algemene uitkering Vraag: 
Er wordt de hele tijd gesproken over het ravijnjaar 2026. Ook dit geldt voor alle 
gemeentes. Welke acties worden door u genomen naar Provincie/Rijk om ervoor te 
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zorgen dat er geen sprake is van een ravijn, maar van een glooiing? 
 
Antwoord: 
Zowel in provinciaal verband als in VNG-verband wordt samen opgetrokken richting 
het Rijk. Bijvoorbeeld de resolutie 'Naar een rechtvaardig, duurzaam en solide 
meerjarig financieel perspectief' welke is aangenomen op het VNG-congres in juni jl. 
En het daaruit volgende begrotingsadvies van de VNG om 2024 en 2025 sluitend te 
presenteren en voor 2026 en 2027 realistisch te presenteren. 
 

 
 
 
 
 


